
STATEMENT FROM  THE WORLD COUNCIL FOR PSYCHOTHERAPY 

TO THE RUSSIAN GOVERNMENT 

The World Council for Psychotherapy calls upon the Russian Government to immediately 

cease the invasion of Ukraine; stop the war; respect the law of nations; and bring back all 

Russian troops and weapons to their home country.  

It is our view as Psychotherapists that a military invasion never solves problems, and never 

achieves its intended aims.  Instead it creates immense damage,  and causes destruction on 

many levels which can reverberate through the generations.  This includes the personal 

suffering and deep trauma of both families and individuals at somatic, mental and emotional 

levels.  Psychotherapists are committed to peaceful negotiation, dialogue and debate in 

conflict resolution, and we condemn war and violence.  We call upon the Russian Government 

to stop the war, and establish peace through diplomacy in a thoughtful and mutually 

respectful manner. 

We hope that the highest principles of the human spirit will prevail, and with all our hearts 

we wish that a resolution can be found which will restore freedom.  

ЗАЯВЛЕНИЕ ВСЕМИРНОГО КОНГРЕССА ПО ПСИХОТЕРАПИИ 

В АДРЕС ПРАВИТЕЛЬСТВА РОССИЙСКОЙ ФЕДЕРАЦИИ  

Всемирный совет по психотерапии призывает Правительство Российской Федерации 

прекратить вторжение в Украину; прекратить войну; проявить уважение к национальным 

законам; вывести войска и вооружение в Российскую Федерацию. 

Как психотерапевты, мы убеждены, что военные действия не ведут к решению проблем и 

достижению поставленных целей. Наоборот, они ведут к нанесению огромного вреда, 

разрушений на различных уровнях, включая причинение страданий людям и семьям на 

соматическом, психическом и психологическом уровнях.  Как психотерапевты, мы призываем 

Правительство Российской Федерации прекратить войну и заключить мирное соглашение 

путем применения методов продуманной и уважительной дипломатии. 

Мы выражаем надежду что высшие гуманистические принципы победят, и от всего сердца 

желаем выхода из конфликта, ведущего к восстановлению свободы. 


